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P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.2.10.2020 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 3 grudnia 2020 roku. 

 
 

 
Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 (w tym 4 członków  

w trybie zdalnym) – lista obecności w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Sylwia Barszczewska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Przewodniczący Rady Miejskiej – Alicja Stefanowska, 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa – Janina Anuszkiewicz, 

 Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji  – Anna Kaczor,  

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Dariusz Josiewicz. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia:  
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1. Omówienie opinii i wniosków zgłaszanych przez poszczególne komisje 

Rady Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej w sprawie projektu 

budżetu Gminy Olecko na 2021 rok.  

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku obrad nie zgłaszano. 

 

Do punktu 1 - Omówienie opinii i wniosków zgłaszanych przez 

poszczególne komisje Rady Miejskiej i wypracowanie opinii zbiorczej  

w sprawie projektu budżetu Gminy Olecko na 2021 rok. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko  

poprosił o przedstawienie opinii przez Przewodniczącą Komisji Polityki 

Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Panią Janinę Anuszkiewicz. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

– Janina Anuszkiewicz 

przedstawiła opinię komisji – w załączeniu do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko  

poprosił o przedstawienie opinii przez Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  Panią  Annę Kaczor. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  – 

Anna Kaczor 

przedstawiła opinię komisji – w załączeniu do protokołu. Zapytała się jaki będzie 

klucz ewentualnych rezygnacji z planowanych inwestycji, na które zostały 

złożone wnioski. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że zostało złożonych 7 wniosków do Funduszu Dróg 

Samorządowych, gdzie finansowanie sięga 50% bądź 60%. Wnioski zostały 

również złożone do Funduszu Inwestycji Lokalnych gdzie istnieje szansa,  
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że dofinansowanie będzie na poziomie nawet 100%. Został złożony wniosek  

do Funduszu Norweskiego na głęboką termomodernizację 6 szkół, kwota ok. 8 

mln, dofinansowanie na poziomie 70%. Wniosek złożony do Ministerstwa Sportu 

na remont boiska szkolnego przy Szkole Podstawowej Nr 2 im. Mikołaja 

Kopernika w Olecku powinien został rozstrzygnięty w najbliższych dniach, 

dofinansowanie na poziomie 50%. Zostały również złożone wnioski  

do Ministerstwa Dziedzictwa Narodowego. Wspólnie z cała Radą Miejską będzie 

podejmować decyzje, z których dofinansowań gmina skorzysta, a z których 

ewentualnie będzie trzeba zrezygnować.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  – 

Anna Kaczor 

obawia się, że zadłużenie gminy będzie rosło.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że współczynnik zadłużenia gminy wynosi 33,26%. Uważa,  

że dopóki są środki do pozyskania to należy z nich korzystać. Jeżeli zrezygnuje 

się z inwestycji, nie wzbogaci się gminy.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  – 

Anna Kaczor 

odpowiedziała, że jest daleka od rezygnacji z inwestycji. Zapytała dlaczego 

1.000.000,00 zł został przeniesiony na rok następny na zadanie 

„Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega”. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

odpowiedziała, że należy poszukiwać wszelkich źródeł finansowania gdyż gmina  

z własnego budżetu ma bardzo ograniczone możliwości realizacji większych 

inwestycji. Pieniądze zostały przeniesione na rok następny, gdyż dopiero  

8 grudnia br. rusza proces odbiorczy, a płatność za fakturę będzie po nowym 

roku.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski  

powiedział, że jest to dobry budżet. Należy składać jak najwięcej wniosków, aby 

pozyskać środki. Czas pokaże ile wniosków zostanie rozpatrzonych pozytywnie. 
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Dodał, iż kończą się środki w budżecie unijnym na lata 2014-2020 i zanim 

zostanie uchwalony nowy budżet należy korzystać z tego co się da. Zapytał  

w jakim stopniu zostały pokryte potrzeby na oświatę i pomoc społeczną  

w przedstawionym projekcie budżetu, gdyż widzi zagrożenie w tych działach. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

odpowiedział, że środki na oświatę i pomoc społeczną to praktycznie 2/3 

budżetu. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

powiedziała, że największe wydatki są na pomoc społeczną i rodzinę, co stanowi 

37,66% wydatków ogółem. Gmina dofinansowuje z własnych środków 21,7 mln 

na oświatę, Ustalając wydatki brany był pod uwagę stan z 2020  roku. Uważa, że 

nie ma zagrożenia w tych 2 obszarach. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski  

zapytał, jaka kwota ze środków własnych została przeznaczona na oświatę  

i pomoc społeczną w tym roku budżetowym, a jakie zostały zaplanowane środki 

na rok następny. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

odpowiedziała, że na oświatę w 2020 r. zostało przeznaczone z własnych 

środków ponad 18 mln zł, a w 2021 r. zaplanowano 21,7 mln zł.   

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  – 

Anna Kaczor 

zapytała, czy prawdą jest, iż gmina płaci rocznie odsetki od zaciągniętych 

zobowiązań w wysokości prawie miliona złotych. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  

odpowiedziała, że 950.000,00 zł, są to odsetki od wszystkich kredytów i obligacji 

zaciągniętych od 2010 r.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji  – 

Anna Kaczor 
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zapytała, jakie strony internetowe są opłacane przez urząd.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

odpowiedziała, że jest to hosting strony Urzędu Miejskiego i BIP, każda jednostka 

ma swoją stronę internetową. Nowa strona internetowa Regionalnego Ośrodka 

Kultury została sfinansowana z projektu Polska-Rosja. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

– Janina Anuszkiewicz 

zauważyła, że nie na wszystkie zadania inwestycyjne w przedstawionym budżecie 

gmina pozyskała dofinansowanie. W 2020 r. za kwotę ok. 90.000,00 zł wykonano 

projekt techniczny termomodernizacji budynku SP 1. Całkowity koszt robót 

planowany był na 8 mln dla jednej szkoły. Zapytała, czy w kwocie ujętej w WPF  

i budżecie na 2021 r. na zadanie „Głęboka termomodernizacja obiektów 

oświatowych w Gminie Olecko” mieści się ta inwestycja. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że nie na wszystkie zadania własne gminy można pozyskać środki, 

tak samo jak na projekty techniczne. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

dodała, że w Regionalnym Programie Operacyjnym funkcjonują inne kryteria 

oceniania projektów niż przy Funduszach Norweskich. Przy audycie 

termomodernizacyjnym, przygotowanym do projektu do Funduszy Norweskich 

okazało się, iż można zastosować inne technologie, dużo tańsze i które zapewnią 

większy wskaźnik i optymalizację utraconych kosztów energii.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

– Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że kwota poniżej 10.000,00 zł nie może być ujęta jako zadanie 

inwestycyjne. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że według ustawy o rachunkowości 10.000,00 zł jest obowiązkiem 

ujęcie jako wydatku inwestycyjnego. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

– Janina Anuszkiewicz 

poprosiła o przepis prawny. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że jest to art. 3 ust. 1 pkt 15 ustawy o rachunkowości. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała z czego zostaną pokryte zadania wykazane w planie wydatków na 2021 

r.  

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że część wydatków ogólnych pokryta zostanie z dotacji  

i subwencji, a część ze środków własnych gminy.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała, jaki jest planowany całkowity koszt transportu w 2021 r. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że dowóz dzieci do szkół 1.080.363,00 zł są to środki 

zabezpieczone w Wydziale Edukacji oraz środki przeznaczone na transport 

zbiorowy w wysokości 228.170,00 zł zabezpieczone w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

dodał, iż gmina otrzymała dofinansowanie na 2021 r. ponad milion złotych  

na publiczny transport zbiorowy. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

powiedziała, że na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego  została 

zabezpieczona duża kwota. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 
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odpowiedziała, że w tej kwocie zawarte są środki przeznaczone na remont AGT, 

funkcjonowanie Centrum Edukacyjno-Kulturalnego w Kijewie, świetlice oraz 

Regionalny Ośrodek Kultury z inwestycją którą realizuje.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała, czy rozważane było przy ustalaniu budżetu ograniczenie wydatków  

na wkład własny do składanych wniosków.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

odpowiedział, że oszczędności mogą wynikać z ogłoszonego przetargu. Dobrym 

przykładem jest przetarg na ul. Przemysłową. Kosztorys wynosił  

ok. 2.500.000,00 zł, po postępowaniu przetargowym firma, która wygrała 

zaproponowała kwotę za realizację zadania w wysokości ok. 1.600.000,00 zł. 

Biorąc pod uwagę, że połowa tych oszczędności należy do Wojewody, gdyż jest 

to dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych, to gmina zaoszczędzi  

ok. 450.000,00 zł.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

poddała pod rozwagę możliwość rezygnacji z części zaplanowanych wydarzeń 

kulturalnych oraz wstrzymanie ogłaszania naborów na wolne stanowiska 

urzędnicze. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

odpowiedział, że środki zabezpieczone na 2021 r. na kulturę były ograniczane tak 

samo jak i na inne zadania. Wspomniał, iż w bieżącym roku wiele zaplanowanych 

imprez kulturalnych się nie odbyło z powodu pandemii i środki zostały 

przeniesione na inne zadania. Nabory na wolne stanowiska urzędnicze, które 

aktualnie są ogłoszone nie tworzą dodatkowych etatów. Administracja nie jest 

rozbudowywana nadmiernie do potrzeb.  

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

dodała, że środki w budżecie na 2021 r. przeznaczone na kulturę zostały 

ograniczone. Wraz z Regionalnym Ośrodkiem Kultury i Centrum Edukacyjno 

Kulturalnym pisane są projekty, programy, które pozwolą pozyskać środki  

na działalność kulturalną.   
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Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że ustawodawca dołożył dla gminy zadanie  odnośnie wydawania 

zaświadczeń do Programu „Czyste Powietrze”, potwierdzanie umów dzierżawy,  

do tej pory były w Starostwie Powiatowym. Doszła ustawa odnośnie dostępności, 

na koniec września została powołany koordynator ds. dostępności. Urząd  

nie zdecydował się na zatrudnienie nowego pracownika, zadania zostały 

podzielone pomiędzy 3 pracowników Urzędu Miejskiego.  

 

Opinia Komisji:  

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się pozytywnie 

zaopiniowała przedłożony przez Burmistrza Olecka projekt budżetu na 2021 rok 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko  

 przypomniał o uszkodzonej latarni w wyniku burzy w Białej Oleckiej. 

Zapytał, czy ubezpieczyciel uwzględnił zgłoszoną szkodę. 

 wspomniał, na prośbę sołtysa Babek Oleckich o przydomowej oczyszczali 

ścieków przy świetlicy. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

odpowiedział, że przy świetlicy w Babkach Oleckich znajdują się 3 mieszkania 

socjalne. Jesienią został przeprowadzony audyt całego budynku, aby stwierdzić 

czy błędy zostały popełnione przez wykonawcę, czy też przez niewłaściwe 

użytkowanie. Audyt stwierdził, iż na poziomie projektowania pewne rzeczy nie 

zostały przewidziane i w obecnej chwili są ponoszone konsekwencje. W budżecie 

zostały zabezpieczone środki na wymianę oczyszczalni i remont budynku. 
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Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska  

zapytała, czy na terenach wiejskich są już umieszczone tabliczki z rozkładami 

jazdy autobusów. Na prośbę mieszkańca ul. Zamostowej, zwróciła uwagę, iż 

zakaz postoju wzdłuż ul. Zamostowej nie jest przestrzegany, prosi o interwencję 

w tej sprawie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

odpowiedział, że zna problem. Sprawą powinna zająć się policja, nie urząd. 

Słupki z tabliczkami montuje PEC Sp. z o.o., zaś przewoźnik ma za zadanie 

uzupełnić rozkład jazdy.  

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 

 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 

 


